



## Artificial Intelligence, Democracy and Your Election

Monday February 25, 2019  
Sir John A. Macdonald Building  
144 Wellington Street, Ottawa

Presented by the Carleton Initiative  
for Parliamentary and Diplomatic Engagement



### Agenda:

11:45 a.m.

#### Registration

12:15 p.m.

#### Panel:

### Artificial Intelligence, Democracy and Your Election

#### Primer:

*Merlyna Lim*, Canada Research Chair in Digital Media and Global Network Society, Carleton University, will open the panel with a primer on artificial intelligence

#### Opening Remarks:

The Honourable *Karina Gould*, Minister of Democratic Institutions

#### Panelists:

*Kevin Chan*, Global Director and Head of Public Policy Canada, Facebook

*Matthew Hindman*, Associate Professor of Media and Public Affairs, George Washington University, author of *The Myth of Digital Democracy* and *The Internet Trap: How the Digital Economy Builds Monopolies and Undermines Democracy*

*Merlyna Lim*, Canada Research Chair in Digital Media and Global Network Society, Carleton University

*Allan Rock*, Commissioner, Transatlantic Commission on Electoral Integrity and President Emeritus of the University of Ottawa

#### Moderator:

*Maureen Boyd*, Director, Carleton Initiative for Parliamentary and Diplomatic Engagement

1:30 p.m.

#### Closing Remarks

*Dr. David Mendeloff*, Associate Dean, Academic, Faculty of Public Affairs, Carleton University

### Thanks To:

This event is organized by the Carleton Initiative for Parliamentary and Diplomatic Engagement, with the support of **Anita Vandenbeld**, M.P. (Ottawa West-Nepean), Chair of the Democracy Caucus; **Stephanie Kusie**, M.P. (Calgary Midnapore), Shadow Minister for Democratic Institutions; and **Nathan Cullen**, M.P. (Skeena-Bulkley Valley), NDP Critic for Democratic Reform.

Matthew Hindman is participating thanks to Carleton University's Digital Governance Research Network, an initiative launched to connect researchers, the public and practitioners on issues relating to digital era governance.

### About the Carleton Initiative for Parliamentary and Diplomatic Engagement:

The Carleton Initiative for Parliamentary and Diplomatic Engagement is an initiative of the Faculty of Public Affairs in co-operation with the Faculties of Arts and Social Science, Engineering and Design, Science and the Sprott School of Business. It serves the parliamentary and foreign diplomatic communities by offering orientation and ongoing policy briefings, seminars and special events. Information at [www.carleton.ca/parldiplo](http://www.carleton.ca/parldiplo) or from the Director, Maureen Boyd, at [maureen.boyd@carleton.ca](mailto:maureen.boyd@carleton.ca) or (613) 863-1952.

The Carleton Initiative for Parliamentary and Diplomatic Engagement recognizes and thanks our sponsors:





## L'intelligence artificielle, la démocratie et votre élection

Le lundi 25 février 2019  
Édifice Sir John A. Macdonald  
144 rue Wellington, Ottawa

Présenté par le Programme de participation  
parlementaire et diplomatique  
de l'Université Carleton



### Ordre du jour

11 h 45

#### Inscription

12 h 15

#### L'intelligence artificielle, la démocratie et votre élection

##### Aperçu de la question :

*Merlyna Lim*, chaire de recherche du Canada sur les médias numériques et la société de réseautage mondial, Université Carleton, lancera la table ronde en donnant un aperçu de l'intelligence artificielle

##### Mot d'ouverture:

L'honorable *Karina Gould*, Ministre des Institutions démocratiques

##### Conférenciers :

*Kevin Chan*, directeur mondial et chef de la politique publique à Facebook Canada

*Matthew Hindman*, professeur agrégé en affaires publiques et médiatiques à l'Université George Washington, auteur de *The Myth of Digital Democracy* et de *The Internet Trap: How the Digital Economy Builds Monopolies and Undermines Democracy*

*Merlyna Lim*, chaire de recherche du Canada sur les médias numériques et la société de réseautage mondial, Université Carleton

*Allan Rock*, commissaire de la Transatlantic Commission on Electoral Integrity et recteur émérite de l'Université d'Ottawa

##### Animatrice :

*Maureen Boyd*, directrice du Programme de participation parlementaire et diplomatique de l'Université Carleton

13 h 30

##### Mot de la fin

*David Mendeloff*, Ph.D., doyen associé à l'enseignement, Faculté des affaires publiques, Université Carleton

### Merci à :

Cette table ronde est organisée par le Programme de participation parlementaire et diplomatique de l'Université Carleton, qui tient à remercier **Anita Vandenbeld**, députée (Ottawa Ouest-Nepean), présidente du caucus multipartite pour la démocratie; **Stephanie Kusie**, députée (Calgary Midnapore), ministre du Cabinet fantôme responsable des institutions démocratiques; et **Nathan Cullen**, député (Skeena-Bulkley Valley), porte-parole du NPD en matière de réforme démocratique.

Matthew Hindman se joint à la table ronde grâce au Digital Governance Research Network de l'Université Carleton, initiative visant à établir des contacts entre les chercheurs, le grand public et les spécialistes du domaine afin d'explorer les enjeux de la gouvernance à l'ère numérique.

### Le Programme de participation parlementaire et diplomatique de l'Université Carleton

Le Programme de participation parlementaire et diplomatique de l'Université Carleton a vu le jour grâce à la faculté des affaires publiques, avec la collaboration de la faculté des arts et des sciences sociales, la faculté de génie et de design, la faculté des sciences et la Sprott School of Business. Le Programme sert les communautés parlementaire et diplomatique en offrant des séances de familiarisation pour les nouveaux députés et diplomates, des séances d'information et des colloques sur les politiques ainsi que des activités spéciales. Pour plus de renseignements, veuillez consulter le [www.carleton.ca/parldiplo](http://www.carleton.ca/parldiplo) ou communiquer avec Maureen Boyd, directrice du Programme, à [maureen.boyd@carleton.ca](mailto:maureen.boyd@carleton.ca) ou au (613) 863-1952.

Le Programme de l'Université Carleton est reconnaissant du soutien de ses commanditaires :

